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Opening en vaststelling agenda  

Alle leden zijn aanwezig evenals de algemeen secretaris, drie medewerkers en de 

communicatieadviseur van het NCad.  

 

Mededelingen 

Werkzaamheden en bijeenkomsten die mogelijk kunnen raken aan de 

werkzaamheden van het NCad 

 

Pieter deelt mede bezocht te zijn door Tweede Kamer lid Judith Tielen. Tevens 

geeft hij aan een bedrijf te hebben opgericht m.b.t. hersenschorsprotheses. 

Nadere informatie hierover zal worden toegevoegd aan zijn Verklaring van 

Belangen  

Ter informatie geeft Coenraad aan dat de DG van het ministerie van LNV in het 

verleden besloten heeft dat een lidmaatschap van een DEC niet automatisch 

gezien wordt als een belangenverstrengeling, tenzij een onderwerp behandeld 

wordt dat direct verbonden is met desbetreffende DEC.  

 

Jaarverslag 2018 

Er wordt nog laatste hand gelegd aan het jaarverslag 2018 waarna de definitieve 

film volgende week beschikbaar is. 

 

Overleg met CCD 

In 2020 zal tweemaal een overleg met de CCD worden gepland. 

 

 

TPI 

De voorzitter geeft een terugblik van de afgelopen kerngroep waar de KNAW haar 

rapport gepresenteerd heeft inzake de streefbeelden over fundamenteel 

neurowetenschappelijk onderzoek. De voorzitter van het NCad heeft in de 

kerngroep kritisch op het rapport gereageerd. 

Een NCad lid is als lid van klankbordgroep inhoudelijk betrokken geweest bij het 

opstellen van het KNAW rapport. Zoals in de vorige vergadering besloten, wordt 

dit lid verschoond in verdere discussies omtrent dit onderwerp, vanwege een 

mogelijke belangenverstrengeling. Twee andere NCad leden zijn met mandaat 

vanuit het NCad betrokken geweest als proces bewaker bij de commissie-Bijker 

echter niet als inhoudelijk deskundigen. 

De voorzitter heeft in de kerngroep ook nader toegelicht binnen welke domeinen 

het NCad momenteel bezig is streefbeelden te entameren. 
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De algemeen secretaris geeft aan dat LNV betreffende het streefbeeld onderwijs 

het belangrijk acht dat afstemming met de kerngroep van TPI is geborgd. Dat 

wordt vormgegeven doordat de VSNU zowel betrokken is bij het streefbeeld als in 

de kerngroep vertegenwoordigd is. 

 

Streefbeeld Immunologie 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stand van zaken. De expert die hij 

daarover heeft gesproken heeft het bestuur van de Nederlandse Vereniging voor 

Immunologie (NVVI) gesondeerd. Het NVVI bestuur heeft het verzoek in beraad 

genomen.  

 

Streefbeeld Cardiovasculair 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stand van zaken. Op korte termijn zal 

een gesprek plaatsvinden met een expert die streefbeelden binnen dit domein wil 

gaan starten 

 

Streefbeeld Onderwijs 

Het verantwoordelijke NCad-lid geeft een stand van zaken.  

Zoals in de vorige vergadering aangegeven wordt een voorstel ingediend in het 

overleg van de VSNU met alle rectoren van aangesloten universiteiten en in het 

bestuur van de VSNU. Tevens is er vanuit de VSNU contact gelegd met de NFU 

inzake post academisch onderwijs. 

 

Implementatieplan adviezen 

Een medewerker van het NCad geeft een toelichting. Het betreft een eerste 

aanzet van een implementatieplan voor zowel afgeronde als nieuwe adviezen en 

sluit aan op de stakeholderconsultaties. Er worden drie zaken aangedragen 

waarop het NCad haar akkoord dient te geven zodat deze door het ondersteunend 

bureau verder kunnen worden uitgewerkt. Het NCad onderschrijft de benadering 

van het implementatieplan. Wat het beoogde effect zou moeten zijn van een 

advies zal nog als element worden toegevoegd aan het implementatieplan.  

Er zal gestart worden met drie afgeronde adviezen als pilot. Dit betreffende de 

adviezen inzake herplaatsing, het datapakhuis en dodingsmethodes. Bij elk advies 

zal een NCad lid als verantwoordelijk lid fungeren. 

Een NCad lid doet het aanbod om in de UK bij de betreffende instantie eventueel 

samen met LNV en de NVWA een bezoek te brengen en te bekijken hoe zij 

invulling geven aan hun taakstelling en de relatie met de 

instellingsvergunninghouders.  

 

Jubileumsymposium 

Het NCad organiseert ter gelegenheid van haar vijfjarig bestaan een 

jubileumsymposium en neemt dan tevens afscheid van de voorzitter. In de 

vergadering is besloten dat het symposium plaatsvindt op 13 december ‘s 

middags in de regio Utrecht. De (werk)titel zal zijn: ‘3V beleid failliet?’. Er wordt 

ingestemd met het uitnodigingsbeleid, zoals voorgesteld wordt in de voorliggende 

notitie. Er zal op korte termijn een save-the-date uitgaan richting genodigden.  
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Kennismaking ECVAM 

Telefonisch wordt nader kennisgemaakt met een medewerker van ECVAM Laura 

Gribaldo, die een aantal projecten nader toelicht. Deze projecten zijn wellicht van 

belang voor de op te zetten streefbeelden.  

Het betreft het opzetten van een database met methoden waar geen proefdieren 

voor worden gebruikt binnen een aantal gebieden in het biomedisch onderzoek. 

De gebieden betreffen cardiovasculaire aandoeningen, neurodegeneratieve 

ziektes, borstkanker, auto-immuun ziektes, immuno-oncologie en 

immunogenicity. Er zijn selectiecriteria opgesteld waaraan een methode moet 

voldoen, waarna per gebied een lijst van methoden zal worden opgesteld. De 

informatie zal aan drie domeinen worden ontsloten te weten de wetenschappelijke 

gemeenschap, educatie en training en de NC’s. Vanuit het NCad wordt een 

toelichting gegeven op de rol van het NCad en van de NC’s in algemene zin. 

Tevens wordt het advies inzake transitie naar proefdiervrij onderzoek toegelicht 

en wordt een uitleg gegeven over de streefbeelden die het NCad momenteel aan 

het entameren is. ECVAM zal op haar website eventuele rapportages en resultaten 

publiceren, die wellicht voor de op te starten streefbeelden van belang kunnen 

zijn.  

 

 

Actielijst 

 

Foetaal Kalfserum 

LNV is geïnformeerd over de wijze waarop over dit onderwerp door het NCad zal 

worden gerapporteerd. Zoals ook in een vorige vergadering besloten zal er een 

letter to the editor, een film en een briefadvies worden opgesteld. 

 

Cumulatief ongerief 

Tijdens het afgelopen FELASA-congres werd een workshop gehouden waar een 

aantal casussen werd behandeld die zeer goed aansluiten op de vragen waar het 

NCad zich momenteel over buigt.  

 

CoP zebravissen 

FELASA brengt binnen een aantal weken een rapport over zebravissen uit dat 

wellicht op sommige punten overlapt met hetgeen in de CoP in wording staat. 

Derhalve is besloten dat rapport af te wachten en mee te nemen in de 

eerstvolgende bijeenkomst van de werkgroep die in september zal worden 

gepland. 

 

Werving nieuwe voorzitter 

De algemeen secretaris geeft een update van het proces. Er wordt gestreefd om 

de vacature 1 augustus open te stellen om begin december een nieuwe voorzitter 

te kunnen benoemen. Bij een aantal fasen van het selectieproces zal het gehele 

NCad worden betrokken. 

 

11e Wereldcongres over alternatieven en dierproeven in de Life Sciences 2020  

Maastricht 

De inbreng vanuit het NCad zoals in de vorige vergadering besproken is 

opgestuurd naar de organisatie van het wereldcongres. Er zal nog bekeken 

worden of er eventueel een link tot stand gebracht kan worden met datgene wat 

vanuit TPI wordt ingebracht. 
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Moties 

In de Tweede Kamer aangenomen moties over dierproeven en alternatieven 

worden beantwoord door de minister van LNV. Thema’s die ten grondslag van die 

moties liggen kunnen door het NCad worden opgepakt. Zo zal het NCad het thema 

omtrent de toegevoegde waarde van het 3V beleid met betrekking tot het 

proefdierbeleid oppakken tijdens het jubileumcongres. 

 

Verslag vorige vergadering 

Na een enkele aanpassing wordt het verslag goedgekeurd. 

 

Rondvraag 

Geen inbreng 


